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il

είναι
Συνέντευξη στον ΚΩΣΤΑ ΧΑΡΔΑΒΕΛΛΑ

«ΤοΠΑΣΟΚ 
χρειάζεται την 
έμπνευση και 
καθοδήγηση 
του Ανδρέα 
Παπανδρέου...»

Ολόκληρο το κείμενο της συνέντευξης με τον Γιώργο Γεννη 
ματά έχει ως εξής:
ΕΡΩΤΗΣΗ: Πέρασε ήδη ένας μήνας από τις εκλογές και είναι πια ώρα 
των διαγνώσεων και των ψύχραιμων συμπερασμάτων. Ποια είναι, λοι
πόν, κατά την άποψή σας οι πληγές και τα λάθη του ΠΑΣΟΚ που του 
αφήρεσαν στις εκλογές 6 ολόκληρες μονάδες από το αποτέλεσμα του 1985;
ΓΕΝΝΗΜΑΤΑΣ:Δεν έχει ακόμα ολοκληρωθεί η σύνοδος της Κ.Ε. για να 
καταλήξει σε συμπεράσματα. Πιστεύω προσωπικά ότι χάθηκε μία σημα
ντική μάχη, δεν είχαμε όμως μία ήττα με στρατηγικό χαρακτήρα. Το 40% 
του ελληνικού λαού είναι μία δυναμική αφετηρία. Το αποτέλεσμα των 
εκλογών δεν ήταν μεγάλη έκπληξη για τους αντικειμενικούς παρατηρητές. 
Το ΠΑΣΟΚ επί 8 μήνες προεκλογικά το σφυροκοπούσαν -  και με δικές

μας ευθύνες βέβαια -  και σ' όλο αυτό το διάστημα προσπαθούσαμε να 
επαναφέρουμε την πολιτική στο προσκήνιο. Όμως φτάσαμε στις εκλογές 
με τραύματα και εξαιτίας της παραπολιτικής που αναπτύχθηκε καιεξαι- 
τίας δικών μας λαθών. Οι αρχές μας και η εθνική μας στρατηγική δεν 
καταδικάσθηκαν στις εκλογές.
ΕΡΩΤΗΣΗ: Και πράγματι πιστεύετε ότι με τις ίδιες αρχές και πολιτική 
στρατηγική μπορείτε να πάτε στις εκλογές του Οκτώβρη και να έχετε 
ελπίδες νίκης;
ΓΕΝΝΗΜΑΤΑΣ: Πρέπει να προσαρμοσθεί η πολιτική μας στρατηγική, 
να ανανεώσουμε τον πολιτικό μας λόγο, ο δημοκρατικός εκσυγχρονισμός 
δεν μπορεί να είναι μόνο ένα πλαίσιο για την κοινωνία ή την οικονομία 
μας, αλλά να τον βρίσκουμε και μέσα στα πλαίσια του κόμματός μας. 
Πρέπει να αρθρώσουμε ένα σύγχρονο πολιτικό λόγο και νομίζω ότι εκεί 
υστερούμε ακόμα.

ΤΟ ΜΕΓΑΛΥΤΕΡΟ ΛΑΘΟΣ______________
ΕΡΩΤΗΣΗ: 'Ολα αυτά είναι ωραία σχήματα λόγου, γενικοί αφορισμοί, 
μία πολύ θεωρητιή τοποθέτηση των εγγενών προβλημάτων του ΠΑΣΟΚ. 
Αλλά πιστεύω ότι δεν είναι πια καιρός για θεωρητικολογίες και πρέπει 
επιτέλους να πούμε τα σύκα - σύκα και τη σκάφη - σκάφη. Συγκεκριμένα, 
ποια ήταν τα μοιραία λάθη του ΠΑΣΟΚ στα χρόνια της διακυβέ—τσής 

/""’ου;
. ΕΝΝΗΜΑΤΑΣ: Έχω κάνει την αυτοκριτική μου και την κριτική του 
Κινήματος μέσα στα αρμόδια όργανά του. Το βασικό μας λάθος ήταν ότι 
δεν κάναμε πράξη το μήνυμα «Λαός - ΠΑΣΟΚ στην εξουσία». Ενώ 
φτιάξαμε θεσμούς σημαντικούς για συμμετοχή του λαού στις αποφάσεις, 
συχνά έμεναν κάποιοι καθοριστικοί για το θέμα αυτό νόμοι στα συρτάρια 
μας ή δεν στηρίχθηκαν οι θεσμοί αυτοί όσο έπρεπε. Ιδιαίτερα '· τη

αφάνεια και τον κοινωνικό έλεγχο. Υπήρξε πολλές φορές το άλλ. της 
αναποτελεσματικότητας των λαϊκών φορέων, κάτι που για τη Δεξιά ήταν 
μόνιμο επιχείρημα και στάση πολιτικής ζωής, αλλά για μας ήταν απαρά
δεκτο αυτό. Αυτό ήταν το βασικότερο απ’ όλα τα λάθη που έγιναν και απ’ 
αυτό πήγασαν και τα εκφυλιστικά φαινόμενα. Ήταν πολύ σωστή η 
επιλογή να χωρίσουμε το Κράτος από το Κόμμα. Αλλά αντί να κάνουμε 
αυτό χωρίσαμε την κυβέρνηση από το Κίνημα, με αποτέλεσμα να εμφανι- 
σθεί έλλειψη συντονισμού και τα κενά που δημιουργήθηκαν από το 
γεγονός αυτό να τα καλύψουν - καταλάβουν κάποια πρόσωπα για λόγους 
θεμιτούς ή αθέμιτους. Και αυτή η υποκατάσταση του Κινήματος από 
πρόσωπα άνοιξε το δρόμο να γίνουν λάθη και να εμφανισθούν τα γνωστά 
εκφυλιστικά φαινόμενα.
ΕΡΩΤΗΣΗ: Αυτή λοιπόν είναι η διάγνωση, πάντα κατά την άποψή σας. 
Ποια είναι, το>ρα, η πρότασή σας;
ΓΕΝΝΗΜΑΤΑΣ: Πρέπει ν’ αλλάξουμε ριζικά. Ν’ αλλάξουμε την πολιτι
κή μας πρακτική, το ύφος μας, το ύφος της εξουσίας. Το ύφος μας δεν ήταν 
αυτό που έπρεπε να είναι. Δεν ήταν πάντα συμβατό ούτε με τις αρχές μας, 
ούτε με το ηράκλειο έργο που έχει γίνει, με αποτέλεσμα ο λαός να ξεχνάει 
το έργο μας και να βλέπει μόνο τα καθημερινά φαινόμενα της αλαζονείας. 
Οι ευθύνες βέβαια για όλα αυτά είναι συλλογικές, αλλά εμείς που είμαστε 
στην ηγεσία εδώ και πολλά χρόνια, έχουμε μεγαλύτερες...

ΕΝΩΤΙΚΗ ΠΟΛΙΤΙΚΗ________________ _
ΕΡΩΤΗΣΗ: Τώρα πια, ό,τι έγινε, έγινε. Είμαστε σε μια νέα πολιτική, 
μεταΙΙΑΣΟΚ εποχή. Πώς θα μπορέσει τώρα το ΠΑΣΟΚ να συσπειρώσει 
ξανά τον κόσμο του, να συσπειρώσει το δημοκρατικό, προοδευτικό χώρο 
σ’ ένα αντι-δεξιό μέτωπο, με δεδομένη τη θέση του Συνασπισμού ότι δεν 
συνεργάζεται σε καμιά περίπτωση με το σημερινό ΠΑΣΟΚ και κύρια με 
τη σημερινή του ηγεσία;
ΓΕΝΝΗΜΑΤΑΣ: Διαφωνώ ριζικά με τη θέση «αντιδεξιό μέτωπο» και 
αυτή είναι και γενικότερα άποψη του ΠΑΣΟΚ και της Κεντρικής μας 
Επιτροπής. Ό πω ς διαφωνώ και με το αριστερο-δεξιό σχήμα, που θα 
λεγα ότι είναι και αδέξιο. Είμαι βασικά αντίθετος με την αντιδεξιά 

πολιτική πρακτική, που ουσιαστικά είναι το ανεστραμμένο είδωλο της 
δεξιάς πολιτικής. Για μένα η πολιτική του ΠΑΣΟΚ πρέπει να είναι 
ενωτική, συνθετική, όχι διχαστική. Μπορούμε να συσπειρώσουμε το λαό 
γιατί σ' αυτόν έχουμε δικαιωθεί στο θέμα της συνέπειας και συνέχειας. 
Αυτά που λέγαμε προεκλογικά, τα κάναμε πράξη μετεκλογικά. Είχαμε πει 
ότι διεκδικούμε την εκλογική αυτοδυναμία, αλλά είτε την πάρουμε είτε 
όχι θα διεκδικήσουμε τη διεύρυνση της πολιτικής μας βάσης της Εξου
σίας. Κι αυτή την πρόταση κάναμε στο Συνασπισμό και στις άλλες 
σύγχρονες, ανανεωτικές αριστερές δυνάμεις, για να βγει η χώρα από το 
πολιτικό αδιέξοδο.

Η Ν.Δ. έλεγε σ' όλο’υς τους τόνους με τον αρχηγό της ότι δεν πρόκειται 
μετεκλογικά να συνεργασθεί με κανένα, ούτε με την Αριστερά βέβαια και 
θα διεκδικήσει την αυτοδυναμία με άλλες εκλογές. Γνώριζε, βέβαια, το 
θέμα της.κάθαρσης από τότε, αλλά δεν το έλεγε μέχρι την παραμονή των 
εκλογών: Την επομένη κιόλας των εκλογών άλλαξε τη θέση αυτή που είχε

«ΔΕΝ κάναμε πράξη το 
μήνυμα “ΠΑΣΟΚ - Λαός 
στην εξουσία“. Το ύφος 
μας δεν ήταν αυτό που 
έπρεπε να είναι. Ο λαός 
ξέχναγε το έργο μας, γιατί 
εμείς τον βάλαμε να βλέ
πει μόνο τα καθημερινά 
φαινόμενα της αλαζο
νείας μας».

Λόγια πικρά και θαρ
ραλέα από τον Γιώργο 
Γεννη ματά στα πλαίσια 
μιας σκληρής αυτοκριτι

κής, στην αποκλειστική 
συνέντευξή του στα 
«ΝΕΑ».

Και δεν μένει μόνο στην 
επισήμανση των μοιραίων 
λαθών του ΠΑΣΟΚ, που 
του στέρησαν 6 μονάδες 
στις τελευταίες εκλογές, 
από το ’85. Μιλάει και για 
το σήμερα και το αύριο 
του Κινήματος, τονίζο
ντας ότι:

• Οι διαδικασίες των συλ

λογικών αποφάσεων στο 
ΠΑΣΟΚ έχουν ήδη προ
χωρήσει και είναι εν 
ενεργεία.
• Η πορεία για τη συλλο
γική ηγεσία θα είναι μα- 
κρά και πρέπει να γίνει 
υπό την καθοδήγηση του 
Α. Παπανδρέου.
• Οι γέφυρες στο δημο
κρατικό, προοδευτικό 
χώρο, θα είναι πάντα 
απλωμένες από το 
ΠΑΣΟΚ.

στοιχεία και δεδομένα ότι ο φανατισμός και η πόλωση που είχε δημιουρ- 
γηθεί. θα προκαλούσε έκτροπα στη διαδικασία της παράδοσης των 
υπουργείων. Είχαμε ήδη δείγματα έξω από τη Βουλή, όπου καθυβρίστη
καν και λοιδωρήθηκαν πρόσωπα της πολιτικής μας ζωής με υψηλό ήθος 
και αξιοπρέπεια κοινοβουλευτική. Να σημειώσω ότι δεν μας ενημέρωσε 
κανείς για το πότε θα γινόταν η παράδοση των υπουργείων. Κανείς δεν 
μας είχε πει τίποτα. Αν γινόταν λοιπόν καθημερινή η παράδοση των 
υπουργείων, με το φανατισμό ένθεν και ένθεν, φοβηθήκαμε ότι θα.υπήρχε 
τραυματισμός της δημοκρατικής ζωής με τα έκτροπα που θα μπορούσαν 
να συμβούν. Αυτό δεν τονίσθηκε από την πλευρά μας όσο έπρεπε. Δηλα
δή, ότι ο στόχος της μη παράδοσης των υπουργείων από τους υπουργούς 
ήταν να διαφυλάξουμε τη συνέχεια του κράτους από τα έκτροπα, που θα 
μπορούσαν να δημιουργήσουν κατά την παράδοση των υπουργείων οι 
φανατικοί.

Υπάρχει όμως και ένα άλλο στοιχείο, που δεν είναι γνωστό. Η συλλογι
κή απόφαση προέβλεπε ότι θα υπάρχει παράδοση των προσωπικών 
φακέλων των υπουργών, που θα γινόταν μέσα από τους γενικούς γραμμα
τείς και τους ειδικούς γραμματείς με όλα τα ντοκουμέντα και τα θέματα 
άμεσης προτεραιότητας, που θα έπρεπε κατά την κρίση μας να επιλη- 
φθούν οι νέοι υπουργοί. Στο υπουργείο Εργασίας για παράδειγμα, παρα
δόθηκαν τρεις προσωπικοί μου φάκελοι από τη γενική γραμματεία του 
υπουργείου με πρακτικό, που είχα προηγουμένως υπογράψει. Τους φακέ
λους αυτούς με ιεραρχημένα τα θέματα άμεσης προτεραιότητας του 
υπουργείου, είχα ο ίδιος ετοιμάσει. Επομένως, η μόνη έλλειψη ήταν η 
φυσική μας απουσία. Να θυμίσω πάντως ότι το 1981, το μόνο που 
παραλάβαμε εμείς στα υπουργεία, ήταν οι κατάλογοι των τριψήφιων 
τηλεφώνων.

ΟΙ ΦΑΝΑΤΙΚΟΙ
παρουσιάσει προεκλογικά στον ελληνικό λαό. Ο Συνασπισμός επίσης σ' 
όλους τους τόνους έλεγε ότι δεν συνεργάζεται σε καμιά περίπτωση με τη 
Δεξιά. Ο ίδιος ο κ. Φλωράκης, απαντώντας σε δική μου ερώτηση μέσα στη 
Βουλή είχε πει και το είχε γράψει 11 μέρες πριν τις εκλογές, ότι την 
επόμενη των εκλογών εφόσον δεν υπάρχει αυτοδυναμία σε κανένα κόμμα, 
ο Συνασπισμός θα δημιουργήσει κυβέρνηση δημοκρατική και προοδευτι
κή για να «φράξουμε το δρόμο της συντήρησης». Κι όμως όχι μόνο 
αρνήθηκε ο Συνασπισμός την πλατφόρμα του ΠΑΣΟΚ για μακράς πνοής 
συνεργασία, αλλά έβαλαν στην εξουσία τις δυνάμεις της συντήρησης, 
χωρίς πολιτική, χωρίς κατεύθυνση, με μία κυβέρνηση αναξιόπιστη που 
καταδικάζει τη χώρα σε ακυβερνησία, που δεν έχει αρχές και πρόγραμμα. 
Ο ίδιος ο κ. Μητσοτάκης ομολογεί ότι στην κυβέρνηση Τζαννετάκη δεν 
υπάρχει μίνιμουμ πολιτική. Αυτή την ακυβερνησία και αναξιοπιστία 
πιστεύω ότι καταδικάζει ένα μεγάλο μέρος του ελληνικού λαού, που δεν 
περιέχει μόνο τον αριστερό, αλλά και το συντηρητικό ψηφοφόρο.

Γι αυτό η άποψή μας είναι ότι μπορούμε τώρα να απευθυνθούμε στη 
δεξαμενή των Ελλήνων πολιτών και όχι μόνο στους παραδοσιακά αριστε
ρούς ή δεξιούς. Εμείς δεν θέλουμε να κόψουμε τις γέφυρες με τις προοδευ
τικές δυνάμεις του τόπου και πιστεύουμε ότι βρισκόμαστε μπροστά σ' ένα 
μεγάλο λάθος των ηγεσιών τους -  γι' αυτό και οι προοπτικές δεν έχουν 
κλείσει.

«ΟΧΙ» ΣΤΗ ΣΠΙΛΩΣΗ___________________
ΕΡΩΤΗΣΗ: Χρονικά αλλά και πολιτικά μπήκαμε ήδη στην περίφημη - 
φάση της κάθαρσης και είναι φανερό ότι μέχρι τον Οκτώβρη, το ΠΑΣΟΚ 
θα βρίσκεται κάτω από ένα ανηλεές σφυροκόπημα στη Βουλή για τα 
αλλεπάλληλα σκάνδαλα που ήδη κατηγορείται από Ν.Δ. και Συνασπι
σμό. Πώς θα αντιδράσει σ' αυτό τον πόλεμο φθοράς από τους πολιτικούς 
του αντιπάλους και πώς θα μπορέσει να κερδίσει πολιτικά, από τις όποιες 
υπερβολές ήδη διαφαίνονται από τη Ν.Δ. στην επιχείρηση της κάθαρσης; 
ΓΕΝΝΗΜΑΤΑΣ: Η κάθαρση για μας είναι πρωταρχικό θέμα, αλλά δεν 
είναι το μόνο. Τα εθνικά θέματα, τα οικονομικά θέματα, θέματα εξωτερι
κής πολιτικής, έχουν την ίδια βαρύτητα με την κάθαρση. Η κάθαρση δεν 
αποτελεί για μας σημείο προσπορισμού κομματικών οφελών. Την κάθαρ
ση την εννοούμε με τον τρόπο του πακέτου, που εμείς δώσαμε στη 
δημοσιότητά μετά τις εκλογές και αποτέλεσε βάση της πρότασής μας για 
συνεργασία στον Συνασπισμό. Επιμένουμε στην πρόταση: κάθαρση προς 
όλες τις κατευθύνσεις. Να παταχθούν αμείλικτα ό,τι τυχόν επιλήσμόνες 
του δημοκρατικού ήθους, όπου και αν βρίσκονται, όσο ψηλά και αν 
βρίσκονται. Όμως, διαφωνούμε ριζικά με τη λάσπη, με τη σπίλίωση και αν 
πρόκειται για παραπομπές σε ποινικές δίκες δεν μπορεί να σπιλώνεται η 
ηθική και η αξιοπρέπεια πολιτικών της εμβέλειας του Α. Παπανδρέου, 
που σήμερα είναι ο εκφραστής του 40% του ελληνικού λαού. Η σπίλωση 
αυτή στηρίζεται στα επιχειρήματα: πιθανόν, ενδεχομένως, συμπερασμα
τικά, ίσως. Η Βουλή πάει να λειτουργήσει ως συλλογικός εισαγγελέας και 
ο κάθε βουλευτής καλείται να πάρει θέση για το κατηγορητήριο χωρίς 
όμως να του δίνονται στοιχεία. Αυτό όμως δεν είναι μόνο υπερβολή, είναι 
διαστρέβλωση της έννοιας της κάθαρσης και δείχνει καθαρά τους στόχους 
των πολιτικών μας αντιπάλων, που δεν είναι η κάθαρσή, αλλά η εκκαθά
ριση λογαριασμών. Και αυτό ο λαός θα το καταγράψει στα πολύ αρνητικά 
στοιχεία των δυνάμεων, που στηρίζουν αυτή την χωρίς αρχές κυβέρνηση.

Εμείς, θα επιδιώξουμε την κάθαρση με όλες τις δυνάμεις μας, για  να 
παραδοθεί άσπιλος ο πολιτικός κόσμος και να γκρεμισθεί το τείχος 
λάσπης, που έχει ορθωθεί και τραυματίζει τη σχέση εκπροσώπων του 
λαού και κοινωνίας.

ΣΥΛΛΟΓΙΚΕΣ ΑΠΟΦΑΣΕΙΣ______________
ΕΡΩΤΗΣΗ: Είσαστε από τους πρώτου; μέσα στο ΠΑΣΟΚ που μίλησαν 
για συλλογικές ηγεσίες και συλλογικέ; αποφάσεις. Να όμως, που ένα 
μήνα μετά τις εκλογές ούτε καν ενδείξεις υπάρχουν στον ορίζοντα για

κάποια αλλαγή στον προσωποπαγή χαρακτήρα της ηγεσίας του ΠΑ
ΣΟΚ. Άρα, τι κάνετε από δω και πέρα εσείς, σαν Γεννηματάς. Αποσύρε
τε την πρόταση για συλλογικές αποφάσεις και ηγεσίες, επιδιώκετε την 
υλοποίησή της με προσπάθειες εντός του Κινήματος, αδρανοποιείτε 
προσωρινά την πρόταση, τι από όλα αυτά σκοπεύετε να κάνετε; 
ΓΕΝΝΗΜΑΤΑΣ: Σε ό,τι αφορά τις συλλογικές αποφάσεις, είμαι της 
γνώμης ότι αυτό έχει αρχίσει ήδη να προχωράει. Οι συνεδριάσεις του 
Εκτελεστικού Γραφείου του ΠΑΣΟΚ είναι και καθημερινές και ουσιαστι
κές και έχει ξαναρχίσει η συμμετοχή σε αυτές και του προέδρου του 
ΠΑΣΟΚ κ. Α. Παπανδρέου, μετά τη σοβαρότατη περιπέτεια της υγείας 
του. Ο κ. Παπανδρέου αποτελεί όργανο του Κινήματος και πρέπει να 
συμμετέχει σ' αυτές, όπως και στη συνεδρίαση της Κεντρικής Επιτροπής, 
που θα γίνει σε λίγες μέρες και της κοινοβουλευτικής ομάδας. Η ώρα των 
συλλογικών ηγεσιών είναι μία άλλη ιστορία. Έχουμε τον Α. Παπανδρέου 
πρόεδρό μας, μαχόμενο πολιτικό, ηγέτη μας για πολλά χρόνια και πιστεύω 
πρωθυπουργό σε σύντομο χρονικό διάστημα. Επιμένω όμως ότι είναι η 
ώρα των συλλογικών και όχι ατομικών αποφάσεων και πρωτοβουλιών. 
ΕΡΩΤΗΣΗ: Πολλοί υποστηρίξουν ότι είσαστε ο εμπνευστής αυτής της

αναπάντεχης και πολύ κατηγορηθείσης τελικά απόφασης, να μην παρα
δώσουν οι υπουργοί του ΠΑΣΟΚ τα υπουργεία τους στους υπουργούς 
της κυβέρνησης Τζαννετάκη. Ποιος αλήθεια ήταν ο στόχος αυτής της 
πολιτικής απόφασης και τελικά διαπιστώσατε ποια ήταν τα αποτελέσμα- 
τά της για το ΠΑΣΟΚ;
ΓΕΝΝΗΜΑΤΑΣ: Η απόφαση ήταν συλλογική, αλλά συμφώνησα απόλυ
τα με αυτή και άρα έχω τις ευθύνες μου. Το αποτέλεσμα αυτής της 
απόφασης, που για μένα ήταν σωστή, δεν τη δικαίωσε όμως, άρα έχει 
στοιχ. .άθους. Το σκεπτικό ήταν το εξής: α) Αναγνωρίζουμε τους 
άψογους χειρισμούς του Προέδρου της Δημοκρατίας σε όλη τη μετεκλογι
κή περίοδο και επιθυμούμε και εμείς να υπάρχει συνέχεια του κράτους. 
Αλλά πιστεύουμε ότι τη συνέχεια αυτού του κράτους μπορεί να την 
εκφράσει ο γενικός γραμματέας του υπουργείου, που είναι και πολιτικό 
πρόσωπο. 6) Υπάρχει η ριζική πολιτική διαφωνία μας για τον τρόπο που 
σχημε~ ηκε αυτή η κυβέρνηση της ακυβερνησίας. Και δεν θα μπορού
σαμε νι. οπικροτήσουμε το γεγονός αυτό με τη φυσική παρουσία των δικών 
μας υπουργών στην παράδοση των υπουργείων, γ) Είχαμε ήδη πολλά

ΕΡΩΤΗΣΗ: Ποια είναι η θέση σας στο φαινόμενο των φανατικών οπα
δών του ΠΑΣΟΚ, που χτυπούν αντιπάλους, πολιτικούς και δημοσιογρά
φους έξω από το νοσοκομείο νοσηλείας του κ. Παπανδρέου ή βρίζουν 
χυδαία πολιτικές προσωπικότητες τη; Αριστερά; και της Ν.Δ.;

ΓΕΝΝΗΜΑΤΑΣ: Ήδη τοποθετήθηκα προς την μια πλευρά και δεν έχω 
κανένα πρόβλημα να τοποθετηθώ και προς την άλλη. Το έχω πράξει και 
μέσα στη Βουλή με προσωπικές δηλώσεις, αλλά και με δηλώσεις του 
Εκτελεστικού Γραφείου. Το ίδιο πράξαμε και στο νοσοκομείο με ντου- 

ιύκα. Αλλά εγώ αναρωτιέμαι τι έκαναν από την άλλη μεριά οι φίλοι μας 
σέσν συλλήβδην υβρίζοντο στελέχη επώνυμα και ανώνυμα του ΠΑΣΟΚ, 
σ' αυτήν τη λασπομαχία που ζούμε μήνες τώρα. Επιτέλους, να σταματή
σουμε τον πόλεμο των χαρακωμάτων και να δώσουμε τη μάχη των αξιών. 
Η δική μας θέση είναι ότι δεν χωρούν τέτοιες εκδηλώσεις στις πολιτικές 
αναμετρήσεις. Αλλά δεν μπορούμε μονόπλευρα να κοιτάζουμε τα πράγ- 

—"Ήτα. Εμείς προεκλογικά καλέσαμε όλα τα κόμματα να δρουμε ένα 
,.όντους βιβέντι» για την εκλογική μάχη. Το αρνήθηκαν και θυμάστε τις 

ροζ ιστορίες,τις χυδαιότητεςτωνημερών εκείνων.Ναι,τ'α καταδικάζω.
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Δίνει ίο σφυγμό της ελληνικής 

και διεθνούς αγοράς
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11 ΜΕΡΕΣ
I ΑΓΓΛΙΑ  « ΣΚΟ ΤΙΑ  (23/6 » 7/7 « 21/7 » 11/8)

12 ΜΕΡΕΣ
I Κ ΛΑ ΣΣΙΚΗ ΙΣ Π Α Ν ΙΑ  (4/8 « 18/8 « 1/9 « 15/9)

10 ΜΕΡΕΣ
\ ΣΚ Α Ν Δ ΙΝ Α Β ΙΚ Ε Σ ΠΡΠΤΕΥΟΥΣΕΣ (15/6 » 6/7 » 20/7 » 3/8 » 10/8 « 7/9)

17 ΜΕΡΕΣ
I ΥΠΕΡΣΙΒΗΡΙΚΟ Σ (7/8)

16 ΜΕΡΕΣ
ί Ν. Α Φ Ρ ΙΚ Η  · Ζ ΙΜ Π Α Μ Π Ο ΥΕ (25/8 » 20/10)

12 ΜΕΡΕΣ
ϊ  ΜΑΡΟΚΟ ί  Κ Α Ν Α Ρ ΙΑ  (28/6 « 16/8 « 2019)

7 ΜΕΡΕΣ
I ΤΥ Ν Η ΣΙΑ  (15/6 « 10/8 « 7/9)

11 ΜΕΡΕΣ
■ ΜΠΑΝΓΚΟΚ · Π Α ΤΑ ΓΙΑ  · Σ ΙΓΚΑΠΟ ΥΡΗ (ΤΑΚΤΙΚΕΣ ΑΝΑΧ.)

15 ΜΕΡΕΣ
ΜΠΑΝΓΚΟΚ · ΧΟΝΓΚ ΚΟΝΓΚ · ΣΙΓΚΑΠΟ ΥΡΗ (ΤΑΚΤΙΚΕΣ ΑΝΑΧ)

24 .ΜΕΡΕΣ
¡ΣΟΥΠΕΡ Α Μ Ε Ρ ΙΚ Η  (21/6 » 12/7 » 2/8 « 6/9)

20 ΜΕΡΕΣ
I ΚΕΝ ΤΡΙΚΗ Α Μ Ε Ρ ΙΚ Η  (12/10)

22 ΜΕΡΕΣ
I ΝΟΤΙΟΣ Α Μ ΕΡΙΚ Η  (19/8 » 14/10)

12 ΜΕΡΕΣ
¡Α Ν Α ΤΟ Λ ΙΚ ΕΣ ΗΠΑ (9/6 » 23/6 ♦ 7/7 « 21/7 » 4/8 « 11/8 ■ 1/9)

17 ΜΕΡΕΣ
Δ ΥΤΙΚ ΕΣ ΗΠΑ ?21/6 » 12/7 » 2/8 « 6/9)

17 ΜΕΡΕΣ
I ΜΕΞΙΚΟ (2/8 » 4/10)

16 ΜΕΡΕΣ
I ΙΝ Δ ΙΑ  · Κ Α ΣΜ ΙΡ  · ΝΕΠ ΑΛ (11/8 ·  29/9)

10 ΜΕΡΕΣ
I ΓΥΡΟΣ ΙΑ Π Ο Ν ΙΑ Σ  (4/7 « 5/9 · 3/10)

12 ΜΕΡΕΣ
I ΝΕΙΛΟΣ ♦ Σ ΙΝ Α  (27/5 » 22/7 · 16/9)

7 ΜΕΡΕΣ
I ΣΕΊΤΧΕΛΛΕΣ (ΑΝΑΧΩΡΗΣΕΙΣ ΚΑΘΕ ΤΕΤΑΡΤΗ)

11 ΜΕΡΕΣ
ί ΣΡ Ι ΛΑ Ν Κ Α  · Μ Α Λ Δ ΙΒ Ε Σ (4/7 ·  8/8 ·  5/9)

Travel Plan ΧΡ. ΛΑΔΑ 3 ΑΘΗΝΑ: ΤΗ Λ. 3238801 -4 · 3240224-5 · 3244482-3
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J/ííWes 4ενηφώ&
Θα ξεπεράσουμε τα προβλήματα

Συνέχεια  από την προηγούμενη σελίδα
απερίφραστα όλα αυτά. Κι εμείς οι πολιτικοί πρέπει να πείσουμε τον 
πολίτη να αντιπαρατίθεται πολιτικά. Και πρέπει γι' αυτό να δώσουμε 
δείγμα γραφής εμείς οι πολιτικοί.
ΕΡΩΤΗΣΗ: Ακούγεται και γράφεται πολύ τις τελευταίες μέρες ότι το 
ΠΑΣΟΚ απλώνει γέφυρες σε πολιτικές προσωπικότητες που έφυγαν ή 
διώχθηκαν από το ΠΑΣΟΚ (Μαγκάκης, Αάζαρης, Γλέζος κ.λπ.) σε μια 
προσπάθεια να αποκτήσει το ΠΑΣΟΚ ένα νέο πρόσωπο μέσα από κάποια 
πρόσωπα. Είναι γεγονός αυτό; Και αν ναι, γιατί το ΠΑΣΟΚ αναζητάει 
ένα νέο πρόσωπο μέσα από κάποια πρόσωπα που στον καιρό της δύναμής 
του τα έδιωξε ή τα ανάγκασε να φύγουν;
ΓΕΝΝΗΜΑΤΑΣ: Δεν είναι ακριβώς έτσι. Δεν αναζητείται ένα νέο πρό
σωπο μόνο μέσα από πρόσωπα. Το ΠΑΣΟΚ δεν θα βγει μέσα από τα 
πρόσωπα αλλά μέσα από την πολιτική του πρακτική. Τώρα για τα πρόσω
πα που μου αναφέράτε. Με τον Μανώλη Γλέζο, που τιμούμε και θαυμά
ζουμε δεν κρύψαμε ποτέ ότι θέλουμε να είμαστε μαζί. Οι κ. Αάζαρης και 
Μαγκάκης είναι σπλάχνα από τα σπλάχνα μας. Κάποιες διαδικασίες, 
κάποιες υπερβολές τους έφεραν μακριά μας και όρθωσαν τείχη ανάμεσά 
μας. Αλλά αυτά μπορούν τώρα να παραμερισθούν μπροστά στις κοινές 
επιδιώξεις.
ΕΡΩΤΗΣΗ: «Ψηφίστε κατά συνείδηση», είπε ο κ. Παπανδρέου στους 
βουλευτές του ΠΑΣΟΚ για την πρόταση στο σκάνδαλο Κοσκωτά. Είναι ή 
όχι επικίνδυνη η πρόταση αυτή από πλευράς προέδρου του ΠΑΣΟΚ και 
τι άραγε, μπορεί να συμβεί αν στη μυστική ψηφοφορία της Τρίτης 
εμφανισθεί κάποιος αριθμός βουλευτών του ΠΑΣΟΚ να λένε “ναι” στην 
παραπομπή του Α. Παπανδρέου ή και άλλων υπουργών εκτός των κ. 
Κουτσόγιωργα και Πέτσου στην Ειδική Ανακριτική Επιτροπή; 
ΓΕΝΝΗΜΑΤΑΣ: Το μήνυμα αυτό του Α. Παπανδρέου αποκαλύπτει και 
τη σωστή του ευαισθησία στο θέμα αυτό. Εμείς έτσι κι αλλιώς κατά 
συνείδηση θα ψηφίζαμε. Τώρα βέβαια, μη μου ζητήσετε να σας πω τι θα 
ψηφίσω.
ΕΡΩΤΗΣΗ: 'Οχι, δεν θα το κάνω αυτό. Αλλά βλέπετε κάποιους κινδύ
νους σ’ αυτό το «κατά συνείδηση» των βουλευτών του ΠΑΣΟΚ;
ΓΕΝΝΗΜΑΤΑΣ: Ίσως δεν έχει γίνει αντιληπτό απ’ αυτούς που ενημερώ
νουν την κοινή γνώμη ότι ο Α. Παπανδρέου για μας, πέρα από ηγέτης που 
έχει δημιουργήσει το Κίνημα, πέρα από δάσκαλος, είναι το βασικό, 
ενωτικό και συνδετικό στοιχείο του ΠΑΣΟΚ. Τώρα είμαστε κόμμα με 
αρχές, με στελέχη που έχουν αρχές, κάποτε θα γίνουμε και κόμμα αρχών. 
Και χρειαζόμαστε τη δική του έμπνευση και καθοδήγηση για να γίνουμε 
κόμμα αρχών -  όπως πρέπει και τα άλλα κόμματα να γίνουν. Είναι αυτό, 
που ακόμα οφείλει στον τόπο, ο Ανδρέας Παπανδρέου. Για όσους γνωρί

ζουν αυτά, είναι φανερή και η τοποθέτηση των βουλευτών του ΠΑΣΟΚ σ’ 
αυτή τη σαθρή και χωρίς στοιχεία πρόταση της Ν.Δ. για την παραπομπή 
του, που στοχεύει στην πολιτική εξόντωση του αρχηγού μας. Είναι από
πειρα εξόντωσης ενός μεγάλου λαϊκού κινήματος που εκφράζει το 40% 
του ελληνικού λαού.
ΕΡΩΤΗΣΗ: Μου οφείλετε μιαν απάντηση από πριν, για τις συλλογικές 
ηγεσίες.
ΓΕΝΝΗΜΑΤΑΣ: Πρέπει να ξαναφτιάξουμε το ΠΑΣΟΚ, να τό αναγεν
νήσουμε, να αλλάξουμε ριζικά την καθημερινή πρακτική μας, να εκσυγ
χρονίσουμε τον πολιτικό μας λόγο και όταν γίνουν όλα αυτά, θα είμαστε 
έτοιμοι για τις συλλογικές ηγεσίες στο χώρο.
ΕΡΩΤΗΣΗ: 'Αραγε, θα συμπέσει χρονικά αυτή η ωρίμανση του ΠΑΣΟΚ 
με την αποχώρηση του κ. Α. Παπανδρέου -  όταν έρθει αυτή η στιγμή -  
από την ηγεσία του;
ΓΕΝΝΗΜΑΤΑΣ: Πιστεύω ότι θα υπάρξει μια μακροπρόθεσμη προσπά
θεια που θα 'ταν ευτύχημα να την καθοδηγεί.
ΕΡΩΤΗΣΗ: Κι αν δεν μπορεί να την καθοδηγεί;
ΓΕΝΝΗΜΑΤΑΣ: Το ΠΑΣΟΚ έδειξε ότι μπορεί να ξεπερνάει τα προβλή
ματα. Το αποτέλεσμα της 18ης Ιουνίου δεν έχει καμιά σχέση με την 
κατάσταση που βρισκόμαστε τον Δεκέμβρη του 1988. Ό πως το 1981 δεν 
έχει καμιά σχέση με το 1977. Νομίζω ότι το ΠΑΣΟΚ είναι ριζωμένο στη 
συνείδηση του ελληνικού λαού, δεν είναι απλά ένας πολιτικός σχηματι
σμός και επομένως, το ΠΑΣΟΚ θα υπάρξει κάτω από οιεσδήποτε συν
θήκες.
ΕΡΩΤΗΣΗ: Ακούγεται ευρύτατα η άποψη ότι χωρίς τον Α. Παπανδρέου 
το ΠΑΣΟΚ θα έχει την τύχη ενός πολυδιασπώμενου πυρήνα. Δηλαδή θα 
διασπασθεί σε διάφορες ομάδες, που ήδη υπάρχουν τώρα μέσα σ' αυτό.
ΓΕΝΝΗΜΑΤΑΣ: Δεν υπάρχουν τέτοιες ομάδες μέσα στο ΠΑΣΟΚ. Βε
βαίως, υπάρχουν αποχρώσεις, υπάρχουν και διαφωνίες, αλλά η συντρι
πτική πλειοψηφία των στελεχών του ΠΑΣΟΚ συγκλίνει σε ενιαίες αντιλή
ψεις και θέσεις. Δηλαδή, ο δημοκρατικός εκσυγχρονισμός για μας, είναι 
πια κατάκτηση για μας σαν σκέψη. Το θέμα είναι να συμφωνήσουμε στη 
στρατηγική και ένα ανοιχτό δημοκρατικό συνέδριο θα είναι η λύση κι 
αυτού του προβλήματος. Εγώ πάντα έλεγα ότι όταν το ΠΑΣΟΚ είχε 
ανάγκη ανασυγκρότησης, αναβάπτισης σε ιδέες και θέσεις έκανε μια 
πορεία προς το λαό. Τώρα βλέπω μια αντίστροφη πορεία. Το λαό να 
έρχεται προς το ΠΑΣΟΚ. Είδα στις εκλογές λαϊκές δυνάμεις να παίρνουν 
στα χέρια τους την υπόθεση του εκλογικού αγώνα κι όταν εμείς είμαστε 
μουδιασμένοι. Αυτό πρέπει να το αξιοποιήσουμε. ΓΓ αυτό μιλάμε για 
ανοιχτό συνέδριο.
ΕΡΩΤΗΣΗ: Ας επιστρέφουμε όμως στο σήμερα. Έχουμε μια κυβέρνηση

που υπάρχει και λειτουργεί μόνο για να προχωρήσει η κάθαρση και 
έχουμε ένα ΠΑΣΟΚ που μοιάζει να ακολουθεί τα γεγονότα και ν' 
αναζητάει διεξόδους. Τι ακριβώς συμβαίνει;
ΓΕΝΝΗΜΑΤΑΣ: Πρώτη φορά στην ιστορία του τόπου έχουμε μια κυβέρ
νηση που μέσα σε 15 μέρες έχει δώσει τόσα δείγματα αναξιοπιστίας, 
υπαναχωρήσεων και παλινδρομήσεων σε ζητήματα που υποτίθεται ότι 
είχαν συμφωνήσει μεταξύ τους τα δύο κόμματα. Κλασικό δείγμα, οι 
δηλώσεις του κ. Ανδριανόπουλου, που είπε ότι σύμφωνα με εκτιμήσεις 
τού κ. Ντελόρ ο πληθωρισμός στο τέλος του χρόνου θα είναι 19,5%. Και 
έρχεται την επόμενη μέρα ο υπουργός Οικονομίας κ. Σουφλιάς, που τον 
διαψεύδει και λέει κάτι σημαντικό, που πέρασε απαρατήρητο. Ό τι 
δηλαδή, όσοι μιλούν για 19,5% κάνουν κακό στην οικονομία γιατί αυξά
νουν τις πληθωριστικές πιέσεις. Έχουμε τον Συνασπισμό που κάνει 
συνεχώς διαβήματα προς τον κ. Τζαννετάκη ή τον κ. Μητσοτάκη για 
παραβιάσεις των συμφωνιών. Μα, με διαβήματα θα κυβερνήσουν αυτό 
τον τόπο; Η πρώτη κίνηση του υπουργού Δημόσιας Τάξης ήταν να πάρει 
τον φρούραρχο της Βουλής και να τον στείλει στην Ορεστιάδα. Αυτή είναι 
η κυβέρνηση της εθνικής συμφιλίωσης. Και πάλι είχαμε «ουλτιμάτουμ» 
από τον Συνασπισμό -  αλλά πώς θα κυβερνηθεί έτσι η Ελλάδα; Ανάγκα
σαν σε παραίτηση τον αρχηγό της Αεροπορίας κ. Στάπα, αυτό το διαμάντι 
των ελληνικών Ενόπλων Δυνάμεων. Πρώτη κίνησή τους να καταργήσουν 
τα υπηρεσιακά συμβούλια. Την επόμενη λένε δεν καταργούμε τα υπηρε
σιακά συμβούλια, αλλά σκεφτόμαστε επί του πρακτέου .Και πάλι διάβημα 
από τον Συνασπισμό. «Η ανοχή μας έχει όρια», λέει ο κ. Κύρκος. Μα σε 
δέκα μέρες εξαντλήθηκαν τα όρια; Δεν τους είπε κανείς ότι δεν μπορούν 
να παγώσουν την πολιτική ζωή του τόπου, ότι καθημερινά θα συγκρούο
νται διαφορετικά συμφέροντα; Κοιτάξτε σήμερα τα δελτία ειδήσεων στην 
τηλεόραση. Είναι ένα άθροισμα, μια πασαρέλα εμφανίσεων των διαφό
ρων υπουργών. Επί οκτώ χρόνια δεν επέτρεψα στην τηλεόραση να έρθει 
στο «μπρίφιγκ» που έκανα στους δημοσιογράφους. Ή  το άλλο, να βλέ
πουμε τον κ. Τζαννετάκη πριν πάει στο πολιτικό γραφείο για να πάρει 
κυβερνητικές αποφάσεις να περνάει από τη Ρηγίλλης για να ενημερώσει 
τον κ. Μητσοτάκη. Μα ποιον κοροϊδεύουν;
ΕΡΩΤΗΣΗ: Ο κόσμος όμως, κ. Γεννήματα περιμένει μια γενναία πρότα
ση για το δημοκρατικό, προοδευτικό χώρο, προ και μετεκλογικά.
ΓΕΝΝΗΜΑΤΑΣ; Τόσο το ΠΑΣΟΚ όσο και ο Συνασπισμός οφείλουμε να 
επανεξετάσουμε τις σχέσεις μας. Το δίλημμα είναι υπαρκτό πια: ή θα 
υπάρξουν στρατηγικές συγκλίσεις ανάμεσά μας ή θα ευνοηθούν κεντροδε
ξιά ή και δεξιά σχήματα. Είναι αδιανόητο να δοθεί πολιτικό διαβατήριο 
στο νεοσυντηρητισμό λόγω λαθών της μιας πλευράς ή τακτικών συγκρού
σεων και των δύο πλευρών των αριστερών και προοδευτικών δυνάμεων.

και 12 μήνες εξόφληση, χωρίς τόκους.
ΒΙΑΣΤΕΙΤΕ: Επωφεληθείτε τώρα, από αυτή 
τη μεγάλη προσφορά. Αποκτήστε ΑΙΒΞΤΑΒ: 
αθόρυβα, εύκολα στην τοποθέτηση 
(χωρίς μερεμέτια), οικονομικά, αθάνατα, 
με τηλεχειριστήριο.
Είναι η επανάσταση σε 2 μέρη!

AIRSTAR: το νέο «αστέρι» του κλιματισμού, 
έφερε και στην Ελλάδα την επανάσταση 
του καλοκαιριού και του χειμώνα!
ΣΚΕΦΘΕΙΤΕ: Μοντέλο spilt, 18.m-22.mBTU, 
για ψύξη-θέρμανση, αρκετό για να αλλάξει 
το κλίμα σ 'ένα χώρο από 30-60 τ.μ., 
προσφέρεται σε ασυναγώνιστη τιμή έκπληξη

F I R S T A R
ΚΛΙΜΑΤΙΣΜΟΣ ΨΥΞΗ - ΘΕΡΜΑΝΣΗ

ΔΙΑΝΟΜΕΙΣ:
TELESTAR a Ε
Στουρνάρα 39, ΑΘΗΝΑ, Τηλ. 3615 447 
ΚΡΙΝΟΣ Α.Ε. Λ. Συγψρού 371, Τηλ. 9424 051

οτα καταοτηματα
- ΗΛΕΚΤΡΙΚΩΝ
- ΚΛΙΜΑΤΙΣΜΟΥ
- ΕΜΠΟΡΙΑΣ ΑΥΤΟΚΙΝΗΤΩΝ

Φ
È  ΛΌποιος πρόλαβε 

μετοΰΜΒΘΘ 
εκλεισε!

Κ Α Ν Α Δ Α -Α Λ Α Σ Κ Α Σ  
2 4  Δ ρ χ .  7 4 7 .0 0 0 + $ 4 1 0 .0 0

ΠΑΝΟΡΑΜΑ ΙΝΔΟΝΗΣΙΑΣ-ΒΟΡΝΕΟ
22 μέρες Δρχ. 373.000+$350.00

/ ^ ^ Ν Ο Τ Ι Ο Σ  Α Μ Ε Ρ Ι Κ Η

. ;Vî j ( j 3  Δρχ 557.000 + S380 00

ΤΑΪΤΗ-ΧΑΒΑΗ-Ν. ΚΟΥΚ-ΣΑΜΟΑ 
19 μέρες Δρχ. 599.000+$170.00

ΔΥΤ. ΙΝΔΙΑ-ΡΑΤΖΑΣΤΑΝ-ΔΥΤ. ΘΙΒΕΤ 
23 μέρες Δρχ. 297.000+$ 100.00

ΣΙΒΗΡΙΑ-ΚΕΝΤΡΙΚΗ ΑΣΙΑ 
21 μέρες Δρχ. 345.000

manos
% 1'zlrJó 'COS,

Ο κ .  Οι παραπάνω εκδρομές έκλεισαν.
Προλάβετε πριν κλείσουν και οι υπόλοιπες!

ΠΑΝΕΠΙΣΤΗΜΙΟΥ 39, 105 64 ΑΘΗΝΑ,
4ος ΟΡΟΦΟΣ ΤΗΛ.: 32 50 711-19, 32 39 003-7

ΣΟΥΠΕΡ 
ΠΡΟΣΦΟΡΑ

ΔΙΑΚΟΠΕΣ 
ΣΤΗ ΧΑΛΚΙΔΙΚΗ

ΤΩΡΑ ΜΟΝΟ

4.000δρχ.
ΤΟ ΑΤΟΜΟ ΣΕ ΔΙΚΛΙΝΟ ΔΩΜΑΤΙΟ 

ΜΕ ΗΜΙΔΙΑΤΡΟΦΗ

ΞΕΝΟΔΟΧΕΙΟ ΣΕΡΜΙΛΗ
ΠΛΑΖ - ΠΙΣΙΝΑ - BAR - ΤΑΒΕΡΝΑ 

ΤΗΛ.ΚΡΑΤΗΣ ΕΩΝ: 0371 51308-9-10

ΝΕΟΚϋΜΑ
Μηχανήματα Κλιματι
σμού από 8500ΒΤν/Η 
έως 26500ΒΤν/Η. 
Προσφορά με ειδικές 
τιμές στα νέα μοντέλα 
για το μήνα Ιούλιο. 
Ιακωβάτων 57, Κάτω 
Πατήσια. Τηλ:
2236283, 2015268.

OIKOVOUIKOS

Κάθε
Π έ μ π τ η

Δίνει
ίο σφυγμό 

της ελληνικής 
και διεθνούς 

αγοράς


